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Punkt 1: Godkendelse af dagsorden 
 
Hpm foreslog et nyt dagsordenspunkt som pkt. 10, da der er nyt i sagen om Skanderborgvej 215-223. Dette 
blev godkendt. Aa deltog fra pkt. 6 
 
Punkt 2: Referat fra sidste møde (03.21). Referatet er udsendt 
 
Hpm gennemgik referatet fra seneste møde mhp opfølgninger: 

- Der er indsendt høringssvar vedrørende Aarhus kommunes støjhandlingsplan (AH/NEA) 
- Hpm har indsendt høringssvar vedr. Folkehuset i Viby – se pkt. 3 
- Fin opfølgning på mødet med Simon Schmidt (såp) 
- Mødet med Aarhus Vand 2024.04.30. er aflyst – ny dato evt. 24.05.12. (ah/mwh) 
- Hpm har indsendt ansøgning om midler fra Aarhus Kommune til Fællesrådet 24.04.03 – modtaget 

OK for modtagelse 24.04.08 
- Flere medlemmer – såp havde ikke været i kontakt med Aabyhøj Fællesråd, men vil tage kontakt 
- Hpm oplyste, at Lars Knudsen havde gået en tur med Cate Fløe fra kommunen på strækningen fra 

Viby Torv til Eskelunden vedr. etablering af BRT-bus 
- Den manglende slåning af græsset i parken ved Grundtvigsvej undrer – vi afventer, hvad der sker. 

 
Punkt 3: Støjhandlingsplan. Høringssvar. Fælles fodslag fremadrettet? 
 
Forretningsudvalget drøftede høringssvaret og den uenighed, som har været for forudsætningerne for at 
fredeliggøre Viby Torv med hensyn til at etablere ramper. Da mwh ikke deltog i mødet, var der enighed om at 
drøfte sagen fra et overordnet synspunkt og ikke med direkte fokus på ramperne. Nea har tidligere givet 
udtryk for, at forretningsudvalget ikke altid behøver at være enige, men at vi bør finde en måde, at håndtere 
uenighed på, og såp mente, at uenighed kan gøre os stærkere. Der skal være plads til personlige holdninger 
og personlige høringssvar, og der behøver ikke altid være fælles fodslag. Det vigtigste er, at vi er i stand til at 
håndtere uenigheden udadtil.  Hpm nævnte, at han har fået en henvendelse fra formanden for Stavtrup 
Fællesråds formand, Karen Yde, som gerne vil lave et samarbejde med Viby Fællesråd om støjproblemerne, 
og i Stavtrup er der samtidig etableret en gruppe, som kalder sig Ro i Stavtrup, som er meget aktive i 
støjdebatten. Forretningsudvalget fandt, at et samarbejde i sagen ville være oplagt, og hpm fortsætter 
dialogen med Karen Yde. 

hpm 
 
Punkt 4: Støjmålingerne. Resultat 
 
Resultaterne fra støjmålingerne, som Stavtrup Fællesråd har sat i værk langs motorvejen, er nu kommet. 
Viby Fællesråd har finansieret en del af undersøgelsen på Viby-siden. Der er ikke helt tilfredshed med 
målingerne, da vindretningen på de målte dage har været forkert, så målingerne ikke har været helt 
retvisende. Da der i forretningsudvalget ikke er en udbredt viden om støjmålinger og tolkningen af dem, har 
hpm henvendt sig til Freddy Wisler fra Hasle Fællesråd, som i mange år har arbejdet med støjmålinger. 
Wisler har givet en omfattende tilbagemelding (se bilag). Ah fandt, at Wislers analyse af svarene er meget 
professionel og gjorde opmærksom på, at der i Aarhus Kommunes støjhandlingsplan faktisk mangler en 
motorvejsstrækning, som netop er den strækning, der er udført målinger på, så støjmålingerne kan være en 
vej at komme videre på. Og da der anvendes europæiske målingsnormer, er der tale om valide data. 
Forretningsudvalget enedes om at videresende Wislers analyser til Stavtrup Fællesråd, som så kan danne 
grundlag for et fremtidigt samarbejde. Et aspekt, som ikke er uddybet i Wislers analyse, er det psyko-
akustiske aspekt, som bør undersøges yderligere, og forretningsudvalget vil tage sagen op igen. 

hpm 
 
Punkt 5: Samarbejdsaftalen. Tilbagemelding fra møde 04.23. Fremtidig holdning? (Bilag udsendt) 
 
Hpm, såp og ah har sammen med 5-6 andre fællesråd deltaget i møde med Aarhus Kommune på 
Frederiksbjerg Skole vedr. en ny samarbejdsaftale ale mellem fællesrådene og kommunen. Mødet var optakt 
til det fællesseminar for alle fællesråd, som skal holdes den 27. maj, og hvor kommunen håber at kunne få 
en ny samarbejdsaftale konfirmeret. Vores 3 repræsentanter var dog langt fra sikre på, at dette kommer til at 
ske, da der i det foreliggende oplæg er alt for mange forpligtelser til fællesrådene og alt for lidt ’noget for 
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noget’, da kommunen ikke forpligter sig til meget i aftalen. Såp fandt, at meget af indholdet bygger på 
politiske ønsker fra Socialdemokratiet, Venstre og Konservative, og at der er lyttet for lidt til 
embedsmændene i kommunen og ikke mindst fællesrådene. Der er bl.a. øgede krav til fællesrådenes 
repræsentativitet uden at der anvises måder at opnå dette. Fællesrådene bygger 100% på frivilligt arbejde, 
og skal fællesrådene være repræsentative for hele området, de dækker, kræver det mange ressourcer, som 
ikke er til stede i dag. Samtidig skal samarbejdsaftalen kobles til den nye model for borgerinddragelse, som 
først foreligger en uge før fællesseminaret, så det vurderes ikke at være muligt at opnå enighed, og forslaget 
til ny samarbejdsaftale har mødet meget modstand i de fleste fællesråd. Der er for mange forpligtelser og for 
lidt myndighed til fællesrådene. Hpm, såp, aa og nea deltager i fællesseminaret, hvis vi kan være 
repræsenteret med 4 medlemmer. 

hpm, såp, aa, nea 
 
Punkt 6: Aarhus Vand. Referat fra byrådsmøde 04.24 
 
Byrådet har behandlet sagen og nedlæggelse af Viby Rensningsværk og anlæggelse af regnvandssøer som 
et rekreativt område. Stavtrup Fællesråd v. Karen Yde har haft foretræde for teknisk udvalg. Ah og mwh 
havde arrangeret møde med Aarhus Vand i forlængelse af forretningsudvalgsmødet, men mødet blev aflyst 
of formodentlig udsat til 2024.05.12.  Såp har fremsendt brev fra Niras, som bl.a. omhandler 
vandproblematikker i Viby. 
 
Punkt 7: Folkehuse. Høringssvar 
 
Hpm har indsendt høringssvar, som bl.a. slår på ikke at udhule de sociale muligheder og mødesteder i Viby. 
Der foregår en del aktiviteter i huset – bl.a. frimærkeklub, Banko, motion og et politisk parti bruger også 
stedet til deres møder. Desværre er en større og større del af huset inddraget til administrative formål, og det 
gør det vanskeligt at opretholde aktivitetsniveauet. 
 
Punkt 8: Korte noter: Tilskud 2024/Kulturhus Viby/Nye styreapparater i Viby kryds/Medlem nr.  på 
Facebook/Arkitektkonkurrence 
 
Kulturhuset har haft en særdeles velbesøgt fernisering af ophængningen af broderier fra BroderiSkabet, som 
illustrerer Valdemar den Stores liv på kongsgården i Viby, og der har været afholdt en række koncerter og 
brætspils- og strikkeaftner. Kulturhuset har modtaget 20.000,- kr. fra Nordea Fonden til udendørs koncerter, 
og der holdes en havedag 2024.05.12. 
 
Hpm viste artikel fra Aarhus Stiftstidende vedr. ny intelligent styring af lyssignalerne på Viby Torv, som skal 
lette trafikafviklingen – dette har også været omtalt i vores Facebook gruppe 
 
Hpm oplyste også, at han sammen med nea har besøgt medlem nr. 500 på vores hjemmeside for at 
overrække lidt vin og chokolade til et opslag på Facebook 
 
Hpm oplyste også, at Aarhus Kommune efterlyser gode eksempler på spændende og vellykket arkitektur i 
vores område. Såp nævnte renoveringen af de gule blokke på Grundtvigsvej, som er flot udført, og hpm 
foreslog, at man evt. kunne skrive til Alboa og omtale dette. 

hpm, såp 
 
Punkt 9: Tilbagemeldinger fra møder: Møde med Aarhus Byfælled omkring Højen (04.11)/Møde 
omkring forskønnelse af Viby Torv (04.02) 
 
Hpm har holdt møde med Søren Wichmann fra Skåde Højbjerg Fællesråd og Aarhus Byfælled om planerne 
om at lave en cykelcross bane ved højen bag Aarhus Væddeløbsbane. Der er i området stor utilfredshed 
med planerne, da området i årevis har været brugt til rekreative formål. Det blev oplyst, at foreningen Aarhus 
Byfælled har rettet henvendelse til Aarhus Kommune og indkaldt til møde 2024.05.06, hvor man bl.a. også 
skal drøfte den foreslåede kongerute, som skærer igennem hele Kongelunden. I den forbindelse nævnte aa, 
at han er forbavset over, hvor lidt Viby IF får ud af, at atletikaktiviteterne fra Aarhus Stadion flyttes til Viby 
indtil det nye atletikstadion i Kongelunden står færdigt. Der er blot opstillet 3 skurvogne, og i forhold til den 
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ombygning, der sker på Vejlby Stadion ved etablering af nyt Aarhus stadion, synes dette af meget lidt at få 
ud af det. 
 
Forretningsudvalget havde som tidligere omtalt et godt møde med Simon Schmidt om Helhedsplanen og 
udviklingen af Viby Torv, og efterfølgende sendte såp på Fællesrådets vegne et kvitteringsbrev til rådmand 
Nicolaj Bang og omtalte Simons fine indsats, og der er efterfølgende blevet kvitteret for dette fra både 
rådmanden og Simon. 
 
Punkt 10: Skanderborgvej 215-223 (Bernstorffsvej) 
 
Det ser ud til, at der nu er udvikling af sagen ved Bernstorffsvej, hvor en række huse er opkøbt for at lave 
etageboliger. Hpm har været i kontakt med følgegruppen for projektet og Per Lüchtemeier fra Aarhus 
Kommune. Kommunen har ønsket et møde med følgegruppen, og følgegruppen er skeptisk og har betinget, 
at fællesrådet deltager som 3. part i mødet. Mødet holdes 2024.05.07 i Kulturhuset kl. 16.00-18.00, og fra 
forretningsudvalget deltager ab, såp og aa. 

ab, såp, aa 
 
Punkt 11: Næste møde 
 
Næste møde, 2024.06.17, kl. 16.30 i Viby Kulturhus, Kirkestien 1, 8260 Viby J 
 
Punkt 12: Eventuelt 
 
Aarhus Kommune har netop vedtaget en klimahandlingsplan. I den forbindelse er der kommet en invitation 
fra Klimasekretariatet om forslag til grønne projekter, som kan løfte klimaindsatsen i kommunen. Aa foreslog, 
at vi indsender forslag om beplantning af midterrabatten fra Viby Stadion og ud mod Ravnsbjerg, hvilket 
forretningsudvalget synes er en god idé. 

aa 
 
Mødet hævet ca. kl. 18.30 


